
Komisja Spraw Społecznych

Rada Miejska w Zdzieszowicach 

Protokół Nr 14/2025 
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

w dniu 19 marca 2025 r.

Celem  spotkania  było  omówienie  terenów  należących  do  Lasów  Państwowych 
zlokalizowanych na terenie  Gminy Zdzieszowice.  Komisja  rozpoczęła się  o  godzinie  16.00 
a zakończyła się o 20.00 Spotkaniu przewodniczyła Joanna Leżoch. Obecność zgodnie z listą 
stanowiąca załącznik nr 1.

I. Porządek obrad:

1. Zapoznanie się z terenami Lasów Państwowych w gminie Zdzieszowice - spotkanie 
z przedstawicielami Nadleśnictwa Strzelce Opolskie.
Goście Pani Agnieszka Polowczyk oraz pan Jakub Więcławik
 

2. Analiza i opiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie określenia na rok 2025 sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na te-
renie Gminy Zdzieszowice,

b) w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobie-
gania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zdzieszowice na rok 2025",

c) w sprawie ustalenia regulaminu targowiska miejskiego w Zdzieszowicach,

d) w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Zdzieszowice.

3. Sprawozdanie z działalności i wykonania budżetu Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Zdzieszowicach za 2024 rok oraz potrzeby w zakresie 
pomocy społecznej na 2025 r. 

4. Sprawozdanie z realizacji "Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Zdzieszowice na lata 2021-2030" za 2024 rok. 

5.    Sprawozdanie z realizacji „Programu Wspierania Rodziny w Gminie Zdzieszowice 
na lata   2022 - 2024" za 2024 rok. 

6.    Sprawozdanie z realizacji "Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w         
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Zdzieszowice na lata 
2022-2027" za 2024 rok. 

II. Przebieg spotkania

Ad.  1  Celem spotkania  było  omówienie  kierunku rozwoju  terenów należących do 
Lasów Państwowych a znajdujących się na terenie Gminy Zdzieszowice m. in. działek 
leżących w Oleszce, parku miejskim, tzw. Forelli  oraz Potoku Anka.



Kwestią ważną dla Gminy, szczególnie mieszkańców Oleszki, jest stworzenie miejsca 
do  spotkań.  Dotychczasowa  sala  spotkań  znajduje  się  na  terenie  prywatnym,  co 
uniemożliwia jakiekolwiek inwestycje i perspektywiczne działania. Dlatego pojawił się 
pomysł,  aby  zwrócić  się  do  Nadleśnictwa  z  prośbą  o  rozmowę  na  temat  działek 
nr 56/12 i 56/13. Działki są otoczone przez prywatnych właścicieli i nie ma do nich  
dojazdu. W toku rozmów zastanawiano się nad wykupem działek, co jest niezgodne z 
polityką  Lasów.  Kolejną  kwestią  była  dzierżawa  gruntów,  która  mija  się  z  celem 
ponieważ  uniemożliwia  rozwój  infrastruktury  na  tym  terenie.  Ostatecznym 
rozwiązaniem miałaby być zamiana działek. Powyższe rozwiązanie dałoby możliwość 
pozyskania  gruntu  Nadleśnictwa  (działki  56/12  i  56/13)  przez  Gminę  a  w zamian 
Gmina oddałaby Nadleśnictwu analogiczny pod względem klasy i jakości teren. 

W  toku  dalszych  rozmów  poruszany  był  temat  planowanej  rewitalizacji  parku 
miejskiego oraz możliwości wsparcia Nadleśnictwa w tworzeniu ścieżek edukacyjnych 
na terenie parku. Ponadto zgromadzeni zostali poinformowani o złożonym wniosku 
na  rewitalizację  Forelli  w  ramach  programu Feniks.  Kolejnym tematem był  potok 
Anka, usytuowany na terenie lasów a którego oczyszczanie leży w interesie wspólnym 
Gminy  oraz  lasów.  Podczas  spotkania  pojawił  się  również  temat  możliwości 
pozyskania od Lasów kawałka terenu przy  PKP w Jasionej w celu stworzenia kilku 
miejsc  parkingowych.   Ustalono  także,  że  w  najbliższym  czasie  zostanie 
zorganizowane  spotkanie  w  terenie,  na  które  zostanie  zaproszony  Leśniczy  oraz 
przedstawiciele Gminy.

Ad. 2 

Pan Michał Kilisz - Kierownik Referatu Gospodarki Mieniem i Rolnictwa omówił pro-
jekty uchwał w sprawie: 

a) określenia na rok 2025 sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie Gmi-
ny Zdzieszowice , 

b) przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bez-
domności zwierząt na terenie Gminy Zdzieszowice na rok 2025". 

Pani Beata Sulik Inspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
omówiła projekt w sprawie:

c) ustalenia regulaminu targowiska miejskiego w Zdzieszowicach;

Pani Liliana Domoradzka Inspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska omówiła projekt uchwały w sprawie:

d) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Zdzieszowice na lata 2025-2029

              Projekty uchwał zostały pozytywnie zaopiniowane przez członków komisji.



Ad. 3 – 6 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Alina Tomaszewska omówiła:

1)  sprawozdanie z działalności i wykonania budżetu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomo-
cy Społecznej w Zdzieszowicach za 2024 rok oraz potrzeby w zakresie pomocy spo-
łecznej na 2025 r.,

2) Sprawozdanie z realizacji "Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Zdzieszowice na lata 2021-2030" za 2024 rok,

3) Sprawozdanie z realizacji „Programu Wspierania Rodziny w Gminie Zdzieszowice na 
lata   2022 - 2024" za 2024 rok,

4) Sprawozdanie z realizacji "Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzi-
nie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Zdzieszowice na lata 2022-
2027" za 2024 rok. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdań.

III. Wnioski:

Radni  obecni  na  posiedzeniu  Komisji,  zauważyli/stwierdzili  następujące  potrzeby 
o które jednomyślnie wnioskują:

1. Zwrócenie się do Nadleśnictwa w Strzelcach Opolskich: 
- z prośbą o zamianę gruntów leżących w Oleszce. Powyższe miałoby służyć nabyciu od 
Nadleśnictwa działek nr: 56/12 oraz 56/13 leżących w Oleszce za inną działkę gminną;

-  z  zapytaniem  odnośnie  planu  budowy  ścieżek  edukacyjnych  na  terenie  Parku 
Miejskiego;

- o pozyskanie terenu przy PKP w Jasionej w celu budowy parkingu;

-  o nadzór leśniczego nad Potokiem Anka,  w celu zabezpieczenia oraz  utrzymania go 
w czystości;

2.  O  bieżącą  analizę  możliwości  pozyskania  środków zewnętrznych  na  budowę lokali 
socjalnych.

Protokołowała: Joanna Leżoch

    Przewodnicząca Komisji 
                   Spraw Społecznych

          Joanna Leżoch

Załącznik 1: Lista obecności
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